
leden 2009

Co se událo

Slovo úvodem
Než jsme se nadáli  je tady nový rok – rok 2009. Přivítal 

nás studeným, dalo by se říci mrazivým lednem. A kdoví, 
co nás v průběhu roku  čeká? Bude tento rok lepší nebo 
aspoň stejný jako rok uplynulý? To jsou otázky, které si 
možná klade hodně z nás. Protože budoucnost nikdo 
neodhadne, mně nezbývá než popřát, ať tento rok splní 
Vaše očekávání. Co vlastně znamená slovo leden?  Co 
o tom říká encyklopedie Wikipedie?

Leden je podle gregoriánského kalendáře první měsíc 
v roce. Má 31 dní. Český název měsíce pochází od slo-
va led – měsíc ledu. Původně byl tento měsíc ve východní 
Evropě označován jako měsíc vlka.

Zpočátku byl leden v římském kalendáři až 11. měsíc 
v roce. Teprve v roce 153 došlo ke změně začátku roku 
z 1. března na 1. leden.

Leden začíná vždy stejným dnem v týdnu jako kvě-
ten předcházejícího roku a stejným dnem jako říjen 
s výjimkou přestupného roku. Tehdy připadá první 
lednový den na stejný den v týdnu jako první den dub-
na a července.

Méně známá pranostika
22. ledna (Vincence)
Jasné slunko na Vincence k vinobraní chystá věnce

Mgr. Jana Pánková

Když jsem psal podobný článek v minulém roce, v mé 
poslední větě padlo přání, aby ten další rok byl po kulturní 
stránce ještě bohatší a nejen vy, ledničtí občané, svou účastí 
či aktivitou rozvoj kultury v Lednici podpoříte. V té době 
jsem ještě netušil, že se mé přání téměř dokonale vyplní a 
u akcí jako Dětský den, Hudba z podzámčí, Mikulášské 
zpívání či Adventní jarmark budu mít i díky vaší pomo-

ci či obrovské účasti 
tak dobrý pocit. Ale 
teď už k samotnému 
kulturnímu dění.

Vše začalo 19. 
ledna, kdy se ko-
nal již 3. ročník 
kulturistické show 
Lednická Olympia. 
Soutěž se přestěho-
vala z tělocvičny 
do kinosálu a řady 
svalovců rozšířili 
též závodníci kon-
kurenčních oddílů. 
Jeden z nich, Dušan 
Vajbar z Rakvic, se 

Kulturní shrnutí roku 2008
stal také absolutním vítězem a odnesl si nový putovní 
pohár. Po přehlídce svalů jsme si mohli zajet 25. ledna 
do kulturního domu v Hlohovci a zúčastnit se 1. škol-
ního reprezentačního plesu, který společně se Základní 
školou v Lednici uspořádali Základní a Mateřská škola 
v Hlohovci. Ples měl velmi dobrou úroveň a může být 
určitě považován jako základ nové tradice v pořádání 
školních plesů.

Nově zavedenou tradicí se stává také Lodnický fašank. 
Jeho druhý ročník se uskutečnil 9. února na přístavišti 
v zámeckém parku a přítomní návštěvníci viděli akci 
plnou maškar, tanců, kejklířů a klaunů. Po celou dobu 
fašanku probíhaly také plavby s pirátskou posádkou.

S koncem března pomalu končí i chladné zimní dny a 
to je ten pravý čas, kdy probíhá na přístavišti v zámeckém 
parku Otvírání jara. Vodník Dyjáček utopí Morénu, a tím 
přivítá dlouho očekávané jaro. V dubnu se nám již začalo 
pomalu oteplovat, a to je hlavně pro dámy impuls, aby 
si obměnily svůj šatník. A pro inspiraci nemuseli chodit 
daleko. V lednické lázeňské budově se konala módní 
přehlídka zaměřená především na jarní kolekce. Kultur-
ní akce v měsíci květnu se všechny soustředili na jediné 
datum, a to na sobotu 3. 4. 2008. Ten den si každý občan či 
návštěvník Lednice mohl vybrat, kam tento slunečný den 
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zavítat. V Nejdku probíhalo pálení čarodějnic, na Černé 
Dyji tradiční rybářské závody, konala se nově zavedená 
výstava vín v zámeckých jízdárnách, rozběhla se také 
dostihová sezóna chrtů a na lázních se konala Májová 
slavnost, na které byly naše lázně pokřtěny a od tohoto 
data nesou jméno PERLA. Nesmím také zapomenout 
na dokončení generálních oprav prostorů TIC Lednice, 
které od 22. 5. 2008 slouží jako galerie a pravidelně zde 
od tohoto dne probíhají výstavy místních, ale i přespolní 
umělců. Na měsíc červen se nejvíc těší asi děti. Dětské 

se u cimbálu, v rámci mezinárodního hudebního festivalu 
Pontes vystoupili umělci z Národního divadla, v parku 
nám zatančila africká taneční skupina ze Zimbabwe atd. 
Za hlavní akce uplynulého léta však považuji ojedinělý 
třídenní hudební festival Hudba z podzámčí, kde vystu-
povali umělci z celého světa a též třídenní oslavy 200. 
výročí Janova hradu, plné dobových skladeb, tanců, šer-
mířských soubojů či ohňových show. V dalších měsících 

dny v Lednici i Nejdku nejen jim nabízejí pestrou škálu 
dovednostních her, sportovního vyžití, možnost vidět 
složky záchranného systému v akci, umění kulturistů, 
stylistů atd. Největší příliv turistů je v Lednici samo-
zřejmě v letních měsících, kdy mají děti prázdniny a 
rodiče si vybírají svou dovolenou. S kulturou se tedy 
i u nás roztrhne pytel a tento rok byl opravdu plný. Sobot-
ní odpoledne v zámeckém parku patřila promenádním 
koncertům v podání dechové kapely Rakvická osma a 
cimbálového tria Rivus. V lednických lázních proběhl 
2. ročník Lázeňského dřevosochání, obnovila se Cyrilo-
metodějská mše svatá, konaly se hodové zábavy, zpívalo 

již pochopitelně tolik akcí nebylo, a tak bych zmínil už 
jen ty nejdůležitější. Lázeňské vinobraní v září, Koulení 
kola z Lednice do Brna a oslavy založení samostatné-
ho Československého státu v říjnu, Hubertova jízda a 
2. svatohubertská mše v listopadu a všemi očekávané 
Mikulášské zpívání a Adventní jarmark, které máme 
určitě ještě všichni v živé paměti.

Teď už se jen můžeme těšit na širokou škálu kulturních 
akcí, které pro nás mají již obec Lednice či místní pod-
nikatelské subjekty pro tento rok přichystány. Na závěr 
bych chtěl ještě poděkovat všem, kteří v roce uplynulém 
finančně, organizačně či vlastními silami uspořádání 
těchto akcí umožnili.

Zdeněk Loukota, jednatel kulturní komise
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Jako každoročně, tak i letos jsem se byla podívat na 
Adventním jarmarku, který se konal 14. 12. 2008  na ná-
městí v Lednici. Jarmark se mi moc líbil. Výběr stánků 
byl proti minulému roku mnohem bohatší a v dopro-
vodném programu jsem si vybrala zajímavé vystoupe-
ní, kterých bylo hodně a proto to bylo těžké vybrat ty 
nejlepší. Pořadatelé si zaslouží obrovský dík. Zima opět 
nezklamala, nepomohly ani dva svetry, které jsem si na 
sebe v domnění oblékla, že mi bude teplo. Zavítala jsem 

Adventní jarmark v Lednici

zněla, že se těší na další jarmark a rádi opět přijedou.
Pokud jste sem zavítali i minulý rok, slyšeli jste ne-

tradiční podání  písní na cimbál. I letos  na jarmark 
přijelo cimbálové trio Rivus, kteří hrály nejen lidové, 
ale i moderní písničky. Některé překvapili tím, že přijeli 
v nečekaném složení a zahráli si dokonce i rock. Nebyla 
jsem sama, komu se to líbilo, protože sklidili obrovský 
potlesk. Ale to nebylo jediné, co jste zde mohli vidět. 
Byl tu živý Betlém, který dělaly děti ze základní školy.  

ale také do stánků s občerstvením pro teplý čaj, který 
šel jak se svařákem, medovinou a punčem na ,,dračku‘‘. 
Letošní výběr stánků byl opravdu bohatý, od tradičních 
řemesel až po stánky, díky kterým jste si mohli vyzdobit 
byt. Moje zvědavost mě vedla i k malým rozhovorům 
se stánkaři, kteří přijeli např. až ze Slovenska a vydrže-
li až do večerních hodin v takové zimě. Zeptala jsem 
se jich, co je vedlo k tomu, aby přijeli takovou dálku 
a odpovědí bylo to, že je lákalo podívat se i do jiné 
země, jak to na jarmacích probíhá, protože jak se říká 
,,jiný kraj, jiný mrav‘‘. Poslední větou našeho rozhovoru 

Učitelky s dětmi z Mateřské a Základní školy Lednice 
si taktéž připravily bohatý program písniček, příběhů 
a tanečků. Kroužek country tance vystoupil s tancem, 
se kterým se na Mistroství ČR umístili na krásném 
5. místě. Dále vystoupil národopisný kroužek Hrozének, 
dechová hudba Rakvická osma, soubor Polyfonia Břec-
lavského gymnázia, mužácký pěvecký sbor Lanštorfčané 
a samozřejmě nechybělo dobové vystoupení ,,Když se 
dva perou‘‘, od skupiny Caminus Surdis. V tomto před-
stavení samozřejmě vyhrál ten nejsilnější a nejchytřejší, 
a to žena. V neposlední řadě jste mohli stát účastníky 
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pravé slovácké zabíjačky a ochutnat nějaké to jelítko, 
jitrničku a také známou prdelačku. Vrcholem večera 
byla ohňová show s ohňostrojem, který završil celý 

vydařený den. Těším na další jarmark a doufám, že 
nebude taková zima. 

Martina Miklínová

V neděli 14. 12. 2008 se uskutečnil na Zámeckém ná-
městí v Lednici již šestý ročník Adventního jarmarku, 
který pro vás již tradičně jako hlavní pořadatel připravila 
obec Lednice. Rád bych touto cestou poděkoval jménem 
obce Lednice všem účinkujícím a organizačním pra-
covníkům, kteří se podíleli na jeho zdárném průběhu, 
zvláště pak zaměstnancům Obecního úřadu Lednice, 
pedagogům a žákům místní mateřské a základní ško-
ly, jmenovitě pak Zdeňku Loukotovi, který celou akci 
uváděl a nesl též břímě jednoho z organizátorů společně 
se Stanislavem Straškrábou st., Tomášem Hrebeňákem, 

Poděkování za Adventní jarmark
Martinou Miklínovou a Richardem Vodáčkem. Společně 
s obcí Lednice na uspořádání této akce přispěli, ať již fi-
nančně nebo vlastním přičiněním, též Místní organizace 
KDÚ-ČSL Lednice, firma Hippoclub Lednice manželů 
Myslíkových, Jan Vodáček st. a paní Alena Minaříková, 
která nám vypomohla s vánoční výzdobou.

Mé poděkování patří též samozřejmě i Vám všem, 
kteří jste náš Adventní jarmark navštívili a pomohli 
nám svou účastí vytvořit tu pravou předvánoční at-
mosféru.

Za kulturní komisi Jan Vodáček

Po mnohaleté odmlce měli občané našeho regionu a 
nejen oni možnost navštívit ve dnech 13. – 14. 12. 2008 
Rybniční zámeček, který se nachází na svahu u Prostřed-
ního rybníka nedaleko Lednice. Mendelova zemědělská 
a lesnická univerzita v Brně, v jejímž vlastnictví se tato 
historická stavba nachází, zámeček kompletně zrekon-
struovala a vrátila mu jeho původní lesk.

V těchto dnech pro návštěvníky připravili studenti 
univerzity Vánoční výstavu z adventních kytic a ne-
tradičních květinových betlémů, která byla spojena 
s kompletní prohlídkou celého objektu. Role zasvě-
ceného průvodce se skvěle ujal prorektor Mendelovy 
univerzity pan prof. Jindřich Neruda, který seznámil 
návštěvníky s historií zámečku a jeho současným vyu-
žitím. Pan profesor přislíbil, že veřejnost bude mít mož-
nost prohlédnout si zámeček i při jiných významných 

Vánoční výstava 
na Rybničním zámečku u Lednice

příležitostech. Prohlídku mohli návštěvníci zakončit 
příjemným posezením ve sklepení zámečku, kde na 
ně již čekala správkyně objektu paní Marie Janůvková, 
která jim společně se svými pomocnicemi připravila 
malé občerstvení dle jejich výběru, jehož součástí byly 
i pravé Hlohovecké koláčky (jen doufám, že jste záme-
ček navštívili ještě přede mnou, neboť po mé návštěvě 
jich tam již moc nezůstalo. Tímto se zároveň omlouvám 
všem, na které se již nedostalo). Celý víkend se na zá-
mečku velmi vydařil a všichni jeho sváteční návštěvníci 
odcházeli s pohlazením na duši.

Nezbývá než pracovníkům Mendelovy univer-
zity a zvláště pak panu prof. Jindřichu Nerudovi 
a paní Marii Janůvkové za tento počin poděko-
vat. Rád bych Vám též přiblížil několik informací 
o Rybničním zámečku, které uvádí informační bro-
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žura, kterou o něm připravila Mendelova univerzita.
V jižní části prvního patra se nachází slavností sál, 

bohatě prosvětlený pěti okny, jehož kapacita dle prosto-
rového uspořádání mobiliáře je cca 40 osob. Ze středního 
francouzského okna na jižním průčelí lze vstoupit na 
balkon nesený předsunutým hlavním vchodem. Repre-
zentační prostory zámečku byly vybaveny stylovým 
mobiliářem, v přízemí byly obnoveny dva komfortní 
apartmány a sklepení je vybaveno pro využití jako 
klubovna či jídelna. Reprezentační prostory i obytné 
prostory Rybničního zámečku lze celoročně využít ke 
konání nejrůznějších pracovních, společenských a kul-
turních akcí (porady, semináře, akce k životním a jiným 
jubileím, svatební obřady, výstavy, koncerty apod.). Max. 

kapacita loveckého salonku činí 10 osob, společenského 
salonku 4 – 6 osob, sklepního klubu 25 osob. Apartmány 
v přízemí zámečku mohou být využity k pracovnímu 
i rekreačnímu ubytování, a to až do celkového počtu 
7 osob.

Pokud budete mít zájem o pronájem Rybničního zá-
mečku, můžete se obrátit na jeho správkyni paní Marii 
Janůvkovou – mob.: 606 277 110, případně pak na ing. 
Ivanu Plevovou z oddělení účelových zařízení rektorátu 
MZLU v Brně – tel.: 545 135 032, e-mail: plevova@men-
delu.cz

Jan Vodáček, předseda komise Rady obce Lednice pro kultu-
ru, cestovní ruch, lázeňství a na podporu zájmové činnosti

Správkyně Rybničního zámečku p. Marie Janůvková s prorek-
torem MZLU Brno profesorem Jindřichem Nerudou



6

Ještě jednou se vrátím k Rybničnímu zámečku. Protože 
jsem jej neměla možnost navštívit při „vánočním dnu ote-
vřených dveří“, zašla jsem za správkyní paní Janůvkovou  
a položila jí ještě několik otázek.

1. Jak dlouho trvala rekonstrukce zámečku?
Nejdříve bylo nutno odstranit hospodářské budovy a 

pak se začalo s vnitřní rekonstrukcí. Ta netrvala ani celý 
rok. Za tu dobu se musely udělat rozvody vody, kanaliza-
ce, odpady, zabezpečení, vzduchotechnika a samozřejmě 
úpravy interiérů.

2. Mohu jen potvrdit, že interiéry jsou pěkně upra-
vené a taky zařízené stylovým nábytkem. Nabízí se 
otázka, odkud je nábytek a zda je zde něco z původního 
vybavení.

Stylový nábytek zajistil  prorektor brněnské univerzi-
ty pan profesor Neruda tak, aby citlivě doplnil interiér. 
Původní je zde obraz v mysliveckém salonku, který byl 
rovněž zrekonstruován. 

3. Odkdy je možné se v prostorách zámečku uby-
tovat?

První hosté zde byli ubytováni v srpnu minulého roku. 

A znovu Rybniční zámeček
Někteří se zde ubytovávají opakovaně. Je tady totiž klid, 
nádherná příroda – ať se ubytujete v kterémkoliv ročním 
období. Pokoje jsou vybaveny kuchyňkou s nezbytným 
nádobím, ledničkou a rádiem. Televize zde není, ale zatím 
nikomu nechyběla.

4. Jaké další služby jste schopna zajistit?
Pokud je potřeba na nějakou oslavu zařídit občerstvení, 

není to problém. Přivezu výrobky studené kuchyně nebo 
teplá jídla, koláčky, zákusky i různé druhy nápojů. Je zde 
možno např. uspořádat svatební hostinu včetně obřadu.

5. Budou se moci zájemci do zámečku ještě někdy 
podívat?

Zatím v jednání je termín na Velikonoce. Předběžně 
jsem se dohodla na uspořádání výstavy – tentokrát ve-
likonočních vazeb. Tvůrci by opět byli studenti zdejší 
univerzity. 

Paní Janůvková v závěru poděkovala všem řemeslní-
kům, kteří se na opravě zámečku podíleli. Všichni odvedli 
kus poctivé práce. Je to na zámečku vidět. A já děkuji 
p. M. Janůvkové za poskytnutý rozhovor.

Mgr. Jana Pánková
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Pozvání

Maraton

Lednická Olympia
Termín: únor 2009
Místo konání: bude upřesněno 
Organizátor: 
obec Lednice, klub silového trojboje Lednice
Kontakt: +420 519 340 986, www.lednice.cz   
Charakteristika: 
přehlídka mužských vypracovaných těl

KULTURNÍ AKCE NA ÚNOR
Pravá domácí zabíjačka
Termín: 14. 2. 2009
Místo konání: Onyx Lednice
Organizátor: Onyx Made s.r.o.
Kontakt: 
+420 519 340 068, http://zabijacka.onyxlednice.cz  
Charakteristika: celodenní program zaměřený na výrobu 
pravých zabíjačkových specialit se zábavným programem 
(harmonikář, lidový vypravěč)

3. Lednický fašank
Termín: 21. 2. 2009
Místo konání: přístaviště v zámeckém parku
Organizátor: 1. Plavební, MS ODS Lednice
Kontakt: +420 603 516 358, www.plavby-lednice.cz 
Charakteristika: začátek 13:00, bohatý program, průvod 
obcí, zabíjačka, pochovávání basy

MS ODS Lednice, 1. Plavební s.r.o. a Onyx Trade s.r.o. svolávají všechny příznivce netradiční zábavy na

3. LODNICKÝ FAŠANK v LEDNICI3. LODNICKÝ FAŠANK v LEDNICI

   v sobotu 21. února 2009 

Každý dosp lý ú astník v masce obdrží na p ístavišti sva ák

a grilované cigáro zdarma, každé dít  v masce sladké p ekvapení.

PROGRAM

11:30 - 12:00  Sraz maškar na přístavišti 1. PLAVEBNÍ v zámeckém parku
11:00 - 14:00  Vyhlídkové plavby s pirátskou posádkou
12:00 - 14:00  Fašankové tance v podání Old Stars Břeclav
   Ke zpěvu i tanci zahraje Starobřeclavská cimbálka
   Piráti z Karibiku v Lednici v podání REX Brno
14:00 - 17:00  Průvod maškar obcí
17:00 - 19:00  Fašanková veselice se zabíjačkou u vinného sklepa PENZIONU ONYX

Fasank_A5.indd 1 13.1.2009 12:07:10
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Výkonný výbor TJ MORAVAN LEDNICE zve  co nejsrdečněji všechny na tradiční 

PLES   SPORTOVCŮ
PÁTEK  6. února 2009 od  19.30 hod. 

v krásných prostorách hotelového komplexu  MY HOTEL

K poslechu i tanci hraje skupina „Apollo“ Jaromíra Janoty a cimbálová muzika „Podlužácký výběr“
Zahájení plesu v 19.30 hod. obstará se svým programem kroužek „COUNTRY TANCŮ“ 

ze Základní školy Lednice.
     
       Vstupné  100,-Kč

Hlavními cenami letos jsou
  AUTOMATICKÁ PRAČKA a  DVD přehrávač

Losy na hlavní ceny je možno zakoupit v trafice pana Vaška SLÁMY, v restauracích U RUMA na hřišti, 
v herně U LUKÁŠKŮ a v hostinci NA KRADLOVĚ  za cenu  10,- Kč.

Na místě pak bude připravena tradiční atraktivní tombola - „ruličky“

Majitelé hotelu MY připravili pro návštěvníky plesu milé překvapení v podobě velmi příjemných cen občerstvení.

Další informace – zajímavosti

INFORMACE KE TŘÍDĚNÍ ODPADU 
Z DOMÁCNOSTÍ

Do jednotlivých pytlů (pouze pytle zakoupené na 
pokladně OÚ!!) patří:

• průsvitné pytle - pouze čisté PET lahve různých 
barev

• modré pytle - pouze papír
• oranžové pytle - pouze nápojové kartony (krabice) 

od mléka ...... .
Tyto druhy pytlů jsou pravidelně odváženy pracovníky 

OÚ každý poslední pátek v měsíci. Pytle musí být pevně 
zavázané, kartonový papír musí být pevně svázaný do 
balíků.

Pytle se špatně vytříděným odpadem budou pone-
chány na místě k opětovnému přetřídění (tento odpad 
nemůže být předán svozové firmě k dalšímu zpracování). 
Dle informací  svozové firmy Hantály a.s.  Velké Pavlo-
vice není možné svážet ostatní odpad jako separovaný.                                                                                         
                                                                                                
                                   

INFORMACE PRO OBČANY:
Do popelnice patří:
• drobný směsný odpad z domácností
• ostatní plasty (kelímky, obaly od čistících prostředků, 

igelitové fólie atd.)
• polystyren, apod.
Jako doplněk k uložení směsného odpadu, který se 

nevejde do popelnice slouží černé pytle. Černé pytle 
jsou vyváženy současně s popelnicemi a lze je zakoupit 
na pokladně OÚ Lednice.

Oznamujeme občanům, že ve spolupráci se společ-
ností  ASEKOL byl v budově Obecního úřadu Lednice, 
na chodbě v přízemí, umístěn tzv. E-box, do kterého je 
možno zdarma odložit vysloužilé malé elektrozařízení 
např. staré mobily, kalkulačky, telefony, drobné počítačo-
vé vybavení, discmany nebo MP3 přehrávače. Kolektivní 
systém ASEKOL následně zajistí zdarma odvoz, recyklaci 
a ekologickou likvidaci tohoto drobného elektrozaříze-
ní. 
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ZŠ Lednice a
ZŠ a MŠ Hlohovec 

po ádají dne 7. 2. 2009 

2. REPREZENTA NÍ
PLES

ve 20,00 hod v KD Hlohovec
ples slavnostn  zahájí polonézou 

žáci ZŠ Lednice 

ukázky sout žních tanc

k tanci hraje skupina 

THE TEACHERS

ob erstvení (teplá i studená kuchyn ), tombola

vstupné 80,- K  (bez místenky 40,- K )
bližší informace a rezervace na tel.  519340124 
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Již nějakou dobu bývám svědkem vášnivých diskusí, 
týkajících se dopravní situace na parkovišti na Zámeckém 
náměstí a přilehlé ulici 21. dubna – u hotelu Mario a pro-
dejny potravin. Po vyznačení šikmých parkovacích míst 
a umístění parkovacího automatu se celá situace na této 
ulici, která se po vybudování nového průtahu a odklonění 
dopravy z náměstí měla stát jakousi polopěší klidovou 
zónou, ještě více zkomplikovala. 

Rád bych se prostřednictvím Zpravodaje obce Lednice 
do této diskuse zapojil a seznámil vás se svým pohledem 
na tuto problematiku i návrhem řešení, které by snad 
mohlo situaci zlepšit.

Především chci zdůraznit, že dle mého názoru je zpo-
platnění parkování na náměstí i v přilehlé ulici 21. dubna 
velmi nešťastné! A to hned z několika důvodů.

Od dubna do konce turistické sezóny v říjnu jsou zde 
všechna parkovací místa téměř po celý den obsazena auty 
turistů, kteří se i navzdory dražšímu parkovnému snaží 
zaparkovat co nejblíže zámku.

Místní občané mají během turistické sezóny velký 
problém na náměstí a v přilehlých ulicích místo k za-
parkování vůbec najít. Roční parkovací karty vydávané 
za stokorunu obcí ho rozhodně nezajistí. To velmi zne-
snadňuje vyřizování nutných záležitostí na radnici, poště, 
návštěvy u lékaře, každodenní nákupy apod.

Časté jsou i dopravní zácpy při odjezdu turistů, ne-
zodpovědném zastavování autobusů cestovních kanceláří, 
aby to měli návštěvníci k zámku co nejblíže, i při nutném 
zásobování obchodu.

Možné zlepšení situace vidím v následujícím řešení:
Parkoviště na náměstí a v přilehlých ulicích (21. dub-

Jak usnadnit občanům parkování v centru 
na, Pekařská a před prodejnou Jednoty) vyhradit pouze 
krátkodobému bezplatnému parkování na maximálně 60 
(event. 90) minut s povinností použít parkovací hodiny. Ty 
jsou k dostání na většině benzínek, občanům by je místo 
parkovací karty mohl (podobně jako v Břeclavi) zajistit 
obecní úřad. To by všem místním velmi usnadnilo mož-
nost zaparkovat při nákupech, návštěvě lékaře, vyřizování 
na radnici, poště atd. I turisté, hledající informace a mate-
riály k nabídce místních turistických služeb by Informační 
centrum na náměstí snáze našli. O víkendech by pak ná-
městí, osvobozené od desítek celodenně parkujících aut, 
mohlo snáze plnit svou zamýšlenou funkci klidové zóny 
s možností posezení ve stínu, u kašny či jako tradiční mís-
to konání venkovních kulturních akcí, jarmarků apod.

Pro dlouhodobé parkování turistů by mělo sloužit pře-
devším stávající centrální parkoviště, rozšířené o dosud 
nezpevněné prostory po bývalé sýpce a další záchytná 
parkoviště mimo bezprostřední centrum obce (na parko-
viště u tělocvičny a u fotbalového hřiště by bylo možno 
přesunout stávající parkovací automaty z náměstí a ul. 21. 
dubna, což by do obecní pokladny přineslo podstatnou 
část financí, o které by přišla jejich odstraněním z původ-
ních parkovišť).

Diskusi k výše popsané problematice se společně 
s kolegyněmi z klubu zastupitelů za ODS budeme snažit 
otevřít na nejbližším zasedání obecního zastupitelstva 
tak, aby se ještě před zahájením další turistické sezóny 
vyřešila ku prospěchu všech občanů Lednice i jejich ná-
vštěvníků.

Jaroslav Martinek, zastupitel Obce Lednice 
a předseda místního sdružení ODS 

Rok 1952
V tomto roce byli do čela sboru postavení bratři:
Pištěk František, předseda
Denemark Václav, velitel
Koráb Jan, zástupce velitele
Tureček František, org. referent
Kelča Ludvík, jednatel
Trávníček Josef, pokladník
Jirásek Jiří, kult. referent
Konvičný Jan, ref. prev. ochrany
Duda Josef, zbrojmistr
Dobšíček Karel, ved. samaritánů
Od začátku roku začalo se ve sboru se zvýšenou činnos-

tí, jak po stránce školení, tak i výcviku. Provedena oprava 
auta Steyer, které bylo pro sbor zakoupeno MNV a menší 

Z historie lednických  hasičů 
část VI. – roky 1952–1953 

úpravy ve zbrojnici. V letošním roce bylo několik požárů. 
Největší byl požár v zámecké zahradě dne 11. září, kterým 
vznikla škoda 1 200.000 Kč. Požár vznikl ráno asi v 7 hod. 
od motoru, který startoval student, při čemž se motor 
nesprávnou obsluhou vzňal a od něho se vznítila okolní 
sláma a dále se pak požár rozšířil na celou budovu.

Při tomto požáru se ukázala vysoká pohotovost členů 
požárního sboru. K tomuto ohni se sjelo 7 okolních sbo-
rů.

Druhý požár byl v internátě zahradnické školy a vznikl 
od přetopených kamen. Jen díky včasnému zásahu místní-
ho sboru a pohotového zákroku studentů zde ubytovaných 
se požár nerozšířil. Škoda byla asi 7 až 8 000 Kč. A opět 
zrádná řeka Dyje žádá si svou oběť. Tak se stalo, že v čer-
venci tohoto roku při koupání v Dyji utonul 9 letý Vítek 
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Koutný, který se koupal s kamarády v místech pod Poddo-
ší. Po dlouhém hledání byly nalezena mrtvola utonulého 
3. den asi ve 4.00 hod. ráno hlídkujícími br. Denemarkem 
a Janem Konvičným.

     Jako každý rok, tak i letos byly konány žňové hlídky, 
avšak nebylo třeba jejich zásahu.

Rok 1953
Valnou hromadou byli postavení do čela sboru tito 

bratři:
Pištěk František, předseda
Denemark Václav, velitel
Koráb Jan, zástupce velitele a pokladník
Bobek Josef, (pokladník), jednatel
Tureček František, kult. referent
Pavlů Josef, org. referent
Kelča Ludvík, ref. prev. ochrany
Duda Josef, strojmistr
Dobšíček Karel, ved. samaritánů
Tento rok byl pro náš sbor bohatým na velké události. 

První z nich bylo to, že dne 19. února 1953 bylo br. Václavem 
Denemarkem a br. Ludvíkem Kelčou převzato a doveze-
no od Krajského velitelství C.O. v Brně specielní hasičské 
auto značky „Praga“ R.N. (lidově přezdívané „erena“ 
– pozn.Z.P.). Toto vozidlo bylo předáno za přítomnosti 
zástupce Okres. velitelství požární ochrany s. Frant. Ga-
lušky z Břeclavi. Tím bylo splněno přání členů místního 
sboru – mít dobré vozidlo pro přepravu mužstva, stříkačky 
a hadic, jakož i potřebného nářadí. Přidělené vozidlo bylo 
zásluhou bratří Kelči a Denemarka, kteří toto prosadili za 
nemalého přispění br. Galušky a Holobrádka z O.V.P.O. 
v Břeclavi.

Další událostí byla účast našeho sboru v soutěži 
o nejlepší požární ochrany družstvo. S přípravou cvičení 
a školením členů bylo započato již na počátku roku za vel-
mi pěkné účasti. Teoretického školení účastnili se mimo 
požárního sboru i vojáci z místní posádky.

Rovněž  tak bylo prováděno  praktické cvičení. A tak 
poctivá příprava se ukázala i ve výsledku cvičení v soutěži, 
kde v Ladné  po úspěšném absolvování cvičení v okrsku, 
postoupilo naše družstvo do okresní soutěže v Břeclavi. 
I tady se naše družstvo svým dobrým výkonem umístnilo 
na 3. místě a kvalifikovalo se tak do krajské soutěže, která 
byla v Líšni u Brna. Zde se umístilo ve velmi silné konku-
renci na 14. místě.

Zvláštní zmínku si zaslouží družstvo dorostu, které vedl 
Frant. Misař. Dík jeho obětavosti a pomoci některých členů, 
podařilo se mu vycvičiti toto mladé družstvo, které se usta-
vilo teprve v lednu 1953, tak,  že v Ladné bylo jako druhé a 
rovněž v Břeclavi bylo na druhém místě a postoupilo tak 
do krajské soutěže v Líšni. Tam dosud nezkušení chlap-
ci mezi mnoha sbory obsadili 7. místo. Je třeba z tohoto 
družstva vyzdvihnouti zvlášť jeho 14. letého velitele Jana 
Klimoviče a malého Lad. Benadu, kteří byli vždy středem 
pozornosti diváků.

Další významnou činností bylo provedení školení a 
výcviku domovních protipožárních hlídek, které budou 
pro budoucnost jistě platným činitelem v preventivní 
ochraně proti požárům. V tomto roce bylo též ustaveno 
družstvo složené ze starších mužů, kteří již nepodléhají 
vojenské povinnosti, a započato s výcvikem. Velitelem 
tohoto družstva byl ustanoven br. Josef Bobek.

V tomto roce v době žní při provádění sklizňových prací 
traktory a to při stahování slámy za kombajny, vznítila se 
sláma tažena za traktorem a od té začal hořet i traktor. Jen 
díky pohotovému zásahu bratra Pulkrábka, Procházky a 
Denemarka, kteří pracovali na blízském poli, bylo zabrá-
něno zničení traktoru. Přes to však v několika minutách 
na místo dojelo družstvo požárníků z obce, které bylo vo-
láno žňovou hlídkou. Požár vznikl od jiskry, která vyletěla 
z vyfuku traktoru.

Další zákrok byl při požárech lesa jednak u Ladné, a 
u Valtic, kde požární sbor zakročil v obou případech, kde 
také bylo k přepravě mužstva použito nového auta. Tento 
rok také provedeno bylo v Lednici tak zvané aplikační cvi-
čení, kterého se zúčastnily sbory: Lednice, Char.Nová Ves 
a Hlohovce. Při cvičení použito předávání vody na velkou 
vzdálenost a cvičení přes nedostatečně zkušenosti s tímto 
způsobem práce dopadlo nad očekávání dobře.

Novou významnou události byla uskutečněna měnová 
reforma, která měla vliv i na finanční základnu našeho 
sboru. Před reformou jsme měli v pokladně sboru 5.500 
Kč, po reformě 102,- Kčs., avšak všichni členové uznali, že 
tato úprava naší měny byla nutná.

A tak minul tento rok tak bohatý na velké události.
(Následně se přeneseme do let 1954-55. Připomeneme 

si utonutí pětiletého chlapce, či ve kterém JZD hořelo, co 
způsobil pokladník Bohumil Pavliš, první ples hasičů, nebo 
jak Lednice mohla přijít o svou historickou chloubu).                                                                                       

Zdeněk Pavlů

Místní organizace ČSSD v Lednici 
přeje všem lednickým občanům v roce 2009 co nejvíce zdraví, 

trvalé zaměstnání, co nejméně místních poplatků, návštěv u lékaře a v lékárně  
a pohodu v osobním životě.

za MO ČSSD Lednice Zdeněk Pavlů 
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Místní kino bude ještě v únoru z důvodu nezbytných oprav UZAVŘENO

Co je Czech POINT?
Czech POINT, tj. Český Podací Ověřovací Informační 

Národní Terminál, je projektem, který by měl zredukovat 
přílišnou byrokracii ve vztahu „občan – veřejná správa“.

Czech POINT slouží jako asistované místo výkonu veřej-
né správy, umožňující komunikaci se státem prostřednic-
tvím jednoho místa, tak aby „obíhala data a ne občan“

Přibližně od poloviny ledna 2008 tento projekt funguje 
i prostřednictvím Obecního úřadu Lednice, v  kanceláři 
matriky.

Co je možné získat?
Na Obecním úřadě, v kanceláři matriky, je možno zís-

kat následující ověřené výstupy z veřejných informačních 
systémů veřejné zprávy:

• ověřený výpis z Rejstříku trestů   
• ověřený výpis z Katastru nemovitostí
• ověřený výpis z Obchodního rejstříku
• ověřený výpis ze Živnostenského rejstříku
• ověřený výpis z bodového hodnocení osoby  (Cent-

rální registr řidičů) – od 01.01.2009
Podrobnosti k výpisům
Rejstřík trestů:
Výpis z rejstříku trestů lze vydat pouze osobě, které se 

výpis týká. Tento žadatel musí mít platný občanský průkaz 
nebo cestovní pas a musí mít přiděleno rodné číslo (tzn. že 
výpis se může vydat i cizincům, kteří mají své rodné číslo 
a trvalý pobyt v ČR). 

Žadatel obdrží po zaplacení poplatku ve výši 50,- Kč 
výpis z rejstříku trestů na počkání.

V případě, že nelze vyřídit žádost o výpis z rejstříku 
trestů elektronickou cestou (týká se především žádostí 
zplnomocněnými osobami nebo cizinci), platí stále mož-
nost podat papírovou žádost, která se posílá ke zpracování 
poštou na Rejstřík trestů do Prahy, s vylepením 50,- Kč 
kolkové známky.

Katastr nemovitostí:
Výpis z KN lze požadovat na základě znalosti názvu 

katastrálního území a dále -                                     
- čísla listu vlastnictví, nebo
- čísla popisného nemovitosti, nebo
- čísla parcely.
Výpis je možno zvolit částečný nebo úplný, vy-

dání výpisu je zpoplatněno částkou 100,- Kč za 
první stranu a 50,- Kč za každou další stranu.                                                                                             
                  

Obchodní a živnostenský rejstřík:
Výpis z obchodního rejstříku nebo ze živnostenského 

rejstříku lze požadovat na základě znalosti správného IČ 
organizace.

INFORMACE Z MATRIKY K PROJEKTU CZECH POINT
U výpisu z obchodního rejstříku je možno zvolit úplný 

výpis nebo výpis platných údajů k aktuálnímu dni.
Vydání výpisu je zpoplatněno částkou 100,- Kč za první 

stranu a 50,- Kč za každou další stranu.
Výpis z bodového hodnocení osoby
Výpis z bodového hodnocení osoby z Centrálního 

registru řidičů lze vydat osobě, které se zápis týká, příp. 
zplnomocněné osobě, která předloží úředně ověřenou pl-
nou moc. Výpis lze vydat i cizincům, kteří mají přidělené 
rodné číslo a mají trvalý pobyt v ČR. Žadatel musí předložit 
platný doklad totožnosti (OP, CP, doklad totožnosti cizince), 
pro úplnost údajů může předložit i řidičský průkaz. 

Vydání výpisu je zpoplatněno částkou 100,- Kč za první 
stranu a 50,- Kč za každou další stranu. 

Statistika z evidence obyvatel za rok 2008

Počet obyvatel k 31. 12. 2008 2 311
 z  toho Nejdek 217
Počet narozených dětí 30
 z toho děvčat 16
 chlapců 14
Počet úmrtí  15
Počet přihlášených osob 32
Počet odhlášených osob 62
Počet sňatků místních občanů 14


